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Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

 
Typ av möte: Tillgänglighetsrådet 

Mötesdatum: 2018-11-28 

Plats: Jelgava  
 
Tillgänglighetsrådet   Namn 
Ordförande  Monica Brohede Tellström (L) 
2:e  vice ordförande  Lisskulla Zayane (Mp) 
Samverkansledare Anders Fredriksson 
Nacka kommun  Heidi Swahn  
Astma- och allergiföreningen Stockholm sydost Kerstin Fagerström 

Ulrika Hallstrand 
RBU, Rörelsehindrade barn och ungdomar Jenny Malvatrix 
DHR Nacka Värmdö * Gunder Wåhlberg 
Föreningen Nacka Värmdö HjärtLung Leif Öberg 
Föreningen Närståendecentrum Christine Mattson 
HRF Hörselskadades förening Nacka Värmdö  Elisabeth Svanemyr-Eriksson 
Livgivarna IFS Nacka Värmdö * Kerstin Lignell 
Reumatikerföreningen Nacka Värmdö Rolf Ramning 
RSMH Nacka Värmdö * Arne Arenteg 

 
.        

 
 
 
Underskrifter Ordförande ……………………………………………… 

Monica Brohede Tellström (L) 
 
 
Sekreterare ……………………………………………… 

Heidi Swahn 
 
 
Justerande 
………………………………………………… 

Jenny Malvatrix 
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Nr Ärende 

1.  Mötets öppnande och upprop 

2.  Val av person för kontrasignering 
Jenny Malvatrix valdes. 

3.  Godkännande av dagordning 
Kerstin Fagerström, Astma- och allergiföreningen  
Nya lokalen-paviljongen  
 
Arne Arenteg, RSMH Nacka Värmdö 
Reglemente inkomna frågor - på dagordningen 
 
Monika informerar 2 frågor  
 

4.  Minnesanteckningar från föregående möte 
Mötesanteckningarna från föregående möte godkändes. 

5.  Tillgänglighetsutmärkelsen 
Anders Fredriksson meddelade att juryn utsett en verksamhet och en person som 
kommer att offentliggöras på kommunfullmäktige 17 december. 

6.  Information Funkispiloter 
Informationen utgick- Tas upp på nästa möte. 

7.  Presentation anhörigkonsulent 
Tyvärr har Kerstin Benckert som är ny anhörigkonsulent lämnat förhinder.  

8.  Tillgänglighetsrådet under kommande mandatperiod 2019 - 2023 
Följande förslag diskuterades i september. 
• Föreslog att varje förening gör en lista eller liknande om vad som är viktigt att ta 

hänsyn till i planarbetet när Nacka bygger stad. 
Tex föreningarna eller tillgänglighetsrådet borde vara med tidigt med i planeringen 
för olika boendeformer. Tex folk med psykiska problem behöver bostäder 
integrerade i vanliga bostadshus. Hur många bostäder finns idag och hur många 
planeras i framtiden. 
 
Information från MSN/planenheten - Nacka bygger stad – vad innebär det för olika 
boendeformer, olika föreningars behov, stöd med mera. 
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Nr Ärende 

 
• Helhetsfokus kontra föreningsfokus – hur ska vi arbeta för att höja blicken 

 
• Förslag att ta upp i varje föreningsstyrelse att ta fram förslag på vad som ska tas upp 

på kommande möte med tillgänglighetsrådet. Finns det en särskild fråga som 
föreningen vill belysa. 
 

• Föreningars olika fokusveckor tex Doftfria veckan, Hörselveckan. Kanske rådet kan 
sammanställa information på olika temaveckor och dagar. Ska rådet ha tillgång till 
föreningarnas vår och höst planeringar?  

 
Monica Brohede-Tellström meddelade att några föreningar skickat in förslag för 
kommande mandatperiod. Dessa förslag kommer att biläggas mötesanteckningarna. 
Förslag kan löpande lämnas in till sekreteraren. 
 
Under mötet kom följande förslag som kommit in från föreningarna. 
 

• Rådet behöver arbeta med att kommun och landsting blir bättre på att få till en 
gemensam journalföring för våra medborgare.   
 

• Rådet och politiker behöver se över kommunens enhetsorganisation så att 
samarbetet mellan enheterna blir bättre för bland annat par där ena parten är 
under 65 år och den andra över 65 år. Viktigt att det blir mindre av stuprörstänk 
och mer av samarbete runt olika klienter.  
 

• Tillgängligheten till stadshuset.  
Att ta sig med kommunala färdsätt till stadshuset är idag väldigt svårt för en 
person med funktionshinder. Extra svårt just nu med den byggnation som 
startat och kommer att vara över en lång tid. Tillgängligheten behöver förbättras 
avsevärt under byggtiden.  
 

• Temamöte om tillgänglighet när Nacka bygger stad. 
Exempelvis är trottoaren från Lillängen mot Skurubron flyttad och även det 
övergångsställe som finns vid busshållplatsen flyttad vilket resulterar i att folk 
springer över vägen huller om buller. Vid övergångsstället är det väldigt smalt 
och gatustenen är inte fasad för cyklarna. 

 
Förslag på att ha ett temamöte om ”Nacka bygger stad” utifrån ett 
tillgänglighetsperspektiv. Rådet bjuder in trafikenheten, planenheten, 
exploateringsenheten, Fastighetenheten m fl för att diskutera olika projekt och 
hur det är tänkt för att förbättra tillgängligheten. 
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Nr Ärende 

 
• Prioriteringen är idag mycket cykel men man glömmer bort att informera 

cyklister om lagstiftning, regler, vem som har företräde med mera. Med hänsyn 
till gångtrafikanter och framför personer med funktionshinder. Ny lag 1 nov att 
gå på vänstersida, svänga höger mot rött mm. 

 
Lisskulla Zayanne informerade om att kommunen har cykelutbildning för vuxna 
som lär sig cykla. Hon menade också att politikerna jobbar med att få till säkrare 
cykel- och gångbanor.  

 
• Har Nacka funderingar på att ta ett större ansvar för boende till personer som av 

olika anledningar har svårt att få en egen bostad. Ex vis skyddsboende för 
kvinnor, personer med funktionsvariationer, äldre m fl. Det är en fråga som är 
angelägen för tillgänglighetsrådet att bevaka.  

 
• Rådet som remissinstans i detaljplanefrågor och andra frågor. 

Skulle vi kunna ha en handläggare från MSN som kommer till varje rådsmöte 
som kort informerar om pågåendeplaner för att få in synpunkter från 
föreningarna? 

 

9.  Astma- och allergiföreningen  
Pälsdjur i offentliga verksamheter 
Monica Brohede-Tellström tog med frågan till äldreenheten. MAS ( medicinskt ansvarig 
sjuksköterska) har stämt av med de olika boendeformerna. Varje chef på de olika 
boendeformerna ansvarar för bland annat allergironder. Varje verksamhet har egna 
strategier när det gäller olika allergier.  
 
Det finns ingen kommunal övergripande strategi. 
Offentliga lokaler – kommunen ansvarar endast för kommunala verksamheter. Varje 
ansvarig för tex skolor, bibliotek har arbetsmiljöansvar där bland annat allergier ingår. 
 
Anders Fredriksson ställer ytterligare en fråga till MAS:en och miljöenheten och skickar 
svaren till Kerstin Fagerström. 
 
Gångvägen i Lillängsskogen 
Funktionsrätt Stockholm (fd HSO) undrar vad som hänt med samrådsyttrandet gällande 
detaljplanen Lillängens förskola där man bland annat tagit upp att gångvägens 
tillgänglighetspassning som inte är bra.  
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Monica Brohede-Tellström svarade att kommunstyrelsen har gett planenheten i uppdrag 
att hitta en annan plats för förskolan i närheten. 
 
Nya lokalen-paviljongen  
Astma och allergiförbundet har fått astmakänningar av lokalen. Det är området kring 
ingången som är svårast. Det är något vid ytterdörren som folk reagerar på.  
Har man gjort en OVK-kontroll och när gjordes den? Behöver titta på ventilationsflödet 
i lokalen. 
Anders Fredriksson svarade att han tar upp detta med fastighetsenheten. 
 
Hörselslinga i paviljongen 
Hörselskadades förening undrar om man kan få hörselslinga i andra rum i paviljongen, 
tex föreläsningssalen, matsalen så att man kan ha större möten. Eventuellt i ett 
tredjeutrymme för mindre möten. 
Anders Fredriksson svarade att han tar upp detta med serviceenheten. 
 
Wifi i paviljongen 
Hörselskadades förening undrade om det finns möjlighet att få wifi i paviljongen 
Anders Fredriksson svarade att han tar upp detta med fastighetsenheten. 
 

10.  RSMH Nacka Värmdö  
Arne Arenteg 
Rutiner kring tillgänglighetsrådet 
 
Förmöte med de tre politikerna och utsedda personer från föreningarna och sätter 
dagordningen skulle kunna vara ett förslag att prova. Frågan tas upp med de nyvalda 
politikerna som tillträder efter nyår. 
 
Information tidigare till föreningarna om inspel som kommer in från föreningarna. Så 
att det finns möjlighet för föreningarna att diskutera på förmötet. 
 
Beslut om att föreningar ska lämna in förslag till dagordning x-antal dagar innan rådets 
möte.  
Mötesanteckningar senast 1 månad efter mötet. 

11.  Monika Brohede-Tellström informerar  
 
Tillgänglighetsrådet 2019 
Monica Brohede-Tellström meddelade att hon själv, Lisskulla Zayanne och Rickard 
Wendt inte kommer att sitta kvar i tillgänglighetsrådet nästa mandatperiod.  
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Nr Ärende 

 
Reflexer och broddar 
Monica informerade om att det inom kort kommer att finnas reflexer och bråddar i 
receptionen. 
 
Hiss vid Danvikshem 
I tisdag på kommunstyrelsestadsutvecklingsutskott fattades det beslut om en eventuell 
hiss vid Danvikshem. Går vidare med en fördjupad studie och förslag på att den ska 
samfinansieras med flera aktörer. 

12.  Nästa möte 
 
Tillgänglighetsråd 11 februari klockan 18.00 – 20.00 i lokalen Jelgava. Föreningarna har 
tillgång till lokalen mellan 17.00 – 18.00. 

13.  Avslutning 
 
Monica Brohede-Tellström tackade för ett gott samarbete i rådet den gångna 
mandatperioden. Många viktiga stora och små frågor har tagits upp, och stämningen har 
oftast varit god vilket främjar en bra dialog. De förslag som kommit upp de senaste två 
mötena tillsammans med nya frågor som föreningarna kan skicka in, utgör ett bra 
underlag för hur Tillgänglighetsrådet kan arbeta vidare nästa år.  
 
 
Christine Mattsson ville som företrädare för alla föreningar tacka för de gångna åren. Vi 
har åstadkommit saker och ni förtroendevalda har varit bra företrädare. 
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